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Abstract 

The purpose of this study is to investigate factors affecting the use of mobile 

Devices in the English Language learning in Sudanese context from the 

perception of learners and teachers in the Departments of English within the 

Colleges of Education of three Sudanese Government Universities. It also 

aims to demonstrate the benefits of using mobiles in English language 

learning and identify the barriers that hinder learners from mobile learning 

adoption. Mixed methods approach was applied to collect both quantitative 

and qualitative data; questionnaire and interview were used to gain the 

participants responds. The questionnaire was conducted with 90 English 

language learners and nine English teachers were interviewed.  The 

Statistical Package for the Social Science (SPSS) was used to analysis the 

acquired data. The results of the analysis revealed the important findings 

such as: 1.The students have positive views towards using a mobile phone as 

effective learning tool. 2. The English language teachers' have positive 

attitudes towards the use mobile devices in English language learning. 3. 

Using a mobile phone has several benefits for learners, among them, enables 

students to learn English inside and outside the classroom. 4. the most 

important barriers include: The major and rapid development of mobile and 

negative English Language teacher attitudes   

Key words:  Mobile learning, Barriers and Perceptions. 
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 المستخلص باللغة العربية

 الجوال  استخدام نحو وأعضاء هيئة التدريس طلاب ال هات اتجإعمي  لمتعرف دفت  هذه الدراسةه
من   نجميزية الإ ن وجهة نظر طلاب ومعممي المغةم في المجتمع السوداني في  تعمم المغة الإنجميزية

إلى يضا أ . كما تهدفحكومية  سودانية في ثلاثة  جامعاتبكميات التربية   أقسام المغة الانجميزية
المعوقات التي تحول  بعض  في تعمم المغة الإنجميزية و تحديد الجوالفوائد استخدام  التعرف عمي 

الكمي  المختمط  استخدم الباحث المنهج  .نجميزيةغة الإجوال في عممية تعمم المال  استخدامدون  
  ستيانة الإ أستخدم الباحث اداتي الاستبانة والمقابمة ,.لجمع  البيانات الكمية والنوعية معا   والنوعي

 داة كما أُستخدمت أ, المغة الإنجميزية  من طلاب  ا وطالبة  طالب 09لجمع البايانت الكمية من 
أعضاء هيئة تدريس المغة مع تسعة  مقابلات جري الباحث ألجمع البايانت النوعية حيث  المقابمة 

ائية  لمعموم ستخدم الباحث  برنامج الحزم الاحصائية لمعموم الاحصإكما أيضا  .نجميزيةالإ
هم أ عن  البيانات تحميلكشفت نتائج حيث يل البيانات المتحصمة  من العينة مجتماعية  لتحالا

هات إيجابية نحو إستخدام اتجلديهم  إ " افراد العينة طلاب المغة الانجميزية " ن معظمإ .1:منها
لديهم  اتجاهات   معظم أعضاء هيئية تدريس المغة الانجمزية  .2 .الجوال في تعمم المغة  الإنجميزية

هنالك عدة فوائد من تبني  الجوال في تعمم   .3.نحو إستخدام الجوال في تعمم المغة الانجمزية إيجابية
عمي تيسير عممية التواصل بين الطلاب والمعممين داخل وخارج  يساعد  :منهاالمغة الانجميزية 

 نتاجية ويساهم في تبادل الخبرات والمعارف  بين الطلابأكثر إالفصول الدراسية , يجعل الطالب 
الطلاب  لمجوال في تعمم المغة الانجميزية  استخدامتحول دون التي  المعوقات   من أهم .4.والمعممين

ستخدام الجوال داخل الفصول إطلاب من المعممين لم منع و التطور المتارع في أجهزة الجوال 
 .الدراسة
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